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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 9. (mimoriadneho) rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 25. apríla 2023 

(volebné obdobie 2022 – 2026) 
 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starosta MČ Košice – Nad 
jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V úvode rokovania bolo prezentovaných 14 starostov a 

Rada starostov bola uznášaniaschopná. Z mimoriadneho rokovania RS boli 
ospravedlnení starostovia z MČ Sídl. KVP, Sever a Západ, ktorých zastúpili ich 
zástupcovia bez možnosti hlasovania, a to za p. Lörinca bol prítomný p. Matoušek, za p. 
Ténaia bol prítomný p. Filipko a za p. Vrchotu bol prítomný p. Huba.  
Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Opýtala sa členov Rady starostov, či majú 
pripomienky ku programu rokovania a či ho chcú doplniť alebo meniť.  
 

p. Tomko, MČ Košice – Krásna: Navrhol, aby bod 3 Návrh programového rozpočtu mesta 
Košice na roky 2023 – 2025, bol stiahnutý s tým, že budú o ňom rokovať zajtra, t.j. 26. 
apríla o 9:00 hod. tak, ako to bolo avizované skôr, nakoľko dnes nie je dostatočný 
časový priestor na prerokovanie bodu, keďže už o 14:30 hod. začína mimoriadne 
rokovanie mestského zastupiteľstva.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Uviedla, že nakoľko sa operatívne zvolala mimoriadna 

RS na dnes, zajtrajší termín, ktorý bol skôr avizovaný, sa tým pádom zrušil. Pozvánka 
na zajtrajšiu RS ani nebola koncipovaná, pretože všetky avizované body boli zaradené 
do dnešného programu rokovania. Dá o návrhu p. Tomka hlasovať a ak to schvália, 
budú sa musieť ku rozpočtu stretnúť tak, ako to bolo prezentované. Dodala, že všetky 
pracovné programy boli prispôsobené tak, aby sa dnes tu s primátorom mohli o rozpočte 
stretnúť a rozprávať.  
Mimo záznam padol návrh, aby dnes otvorili diskusiu ku bodu č. 3 a v prípade potreby 
dlhšej debaty, sa diskusia preruší a budú v nej pokračovať zajtra.  
Opýtala sa p. Tomka, či trvá na stiahnutí bodu č. 3 z programu. 
 

p. Tomko, MČ Košice – Krásna: Súhlasil, aby sa ku bodu 3 dnes diskusia otvorila a ak 
z časových dôvod ho nestihnú prerokovať, tak ho prerušia. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďakovala za konštruktívny návrh. Nakoľko zo strany 

starostov MČ žiadne návrhy a podnety neodzneli, dala hlasovať o predloženom 
programe. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 1 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že program mimoriadnej Rady starostov 
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si schválili. 
- - - 

 
Overovatelia zápisnice: Ing. Anna Súkeníková a p. Monika Puzderová 

- - - 
 
Bod č. 1 
Informácia o rozsahu a dopade pripravovaných úsporných opatrení v súvislosti  
so zberom, prepravou, zhodnocovaním alebo zneškodňovaním komunálnych a drobných 
stavebných odpadov vzniknutých na území mesta 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS:  Privítala na rokovaní RS primátora mesta Košice 

Jaroslava Polačeka, riaditeľa magistrátu Marcela Čopa, hlavného kontrolóra mesta 
Pavla Galla, vedúcu referátu plánovania rozpočtu a financovania p. Gayovú, vedúcu 
referátu daní a poplatkov p. Molekovú, vedúcu ref. ŽP a energetiky p. Kottferovú.   

 Dnes budú hovoriť, aké sú pripravované úsporné opatrenia v súvislosti so zberom, 
prepravou, zhodnocovaním a zneškodňovaním komunálnych a drobných odpadov 
a následne budú diskutovať o návrhu zmien VZN o miestnom poplatku za komunálne 
odpady (KO). Požiadala p. primátora, aby vysvetlil veci a súvislosti, ktoré neboli prijaté 
na minulotýždňovom zastupiteľstve a akým zásadným spôsobom to zasiahne do života 
mestských častí, do života Košičanov. Dodala, že ako starostka veľkej MČ má za to, že 
poriadok a bezpečnosť je to primárne, čo by mali zabezpečiť a od decembra upozorňuje 
na to, že ten výpadok fin. prostriedkov bude veľmi enormný a vysoký, a sú svedkom 
toho, že ani po 5-tich mesiacoch nevedia zostaviť rozpočet a bude na rozhodnutí, či 
v meste Košice sa bude menej zvážať KO, či prídu o zberné dvory, veľkokapacitné 
kontajnery, atď.. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Veľmi úzko súvisia spolu odpad a rozpočet a mrzí ho, že niektorí 

poslanci i starostovia akýmsi spôsobom to odmietajú vnímať. Skonštatoval, že na 
ostatnom mestskom zastupiteľstve sa neschválilo zvýšenie poplatkov za komunálny a 
drobný stavebný odpad. A táto časť bola poslednou premennou, aby dokázali predložiť 
rozpočet na schválenie v takom stave, aby dokázalo toto mesto prežiť. Informoval 
prítomných starostov, že sa stretol so štátnymi predstaviteľmi - štátni tajomníci, celej 
verejnej správy, štátnej správy ohľadne VOLVA a oznámil im, že v danej situácii, kedy 
rozpočet nedokáže zostaviť a robiť základné veci a že mestu, v krajnom prípade, hrozí 
aj nútená správa, nemôžu rátať s tým, že mesto si splní investičnú zmluvu. Nemôže 
projektovať cyklochodníky, pripravovať verejnú dopravu. Mesto si musí zobrať úver v 
súhrnnej čiastke 14,9 milióna Eur, aby rozpočet mohli predložiť. Z toho suma 3,5 
milióna Eur kryje rozdiel medzi príjmami a výdajmi za komunálny a drobný stavebný 
odpad. Dnes jednoducho nemajú pokryté úvery, ktoré v budúcnosti musí mesto splácať, 
pretože sa to na KO všetko prejavuje. Áno, majú pred sebou rozhodovanie skôr viac 
sociálne, ako to praktické, keďže nechcú ľudom zvyšovať odpady, ale skonštatoval, že 
situácia nebude iná ani v septembri, ani v októbri, ani v novembri a tá dilema bude pred 
nimi stáť stále rovnako. A ak nebude mať istotu, že dieru v odpadoch na budúci rok 
zalátajú spoločným rozhodnutím, tak logicky vyplýva, že tie nožnice sa budú stále viac 
a viac otvárať a strata bude stále vyššia a vyššia a  v rámci odpadoch bude predstavovať 
milióny Eur. Dnes to je 3,5 mil., budúci rok 5 mil. Eur. Z toho logicky vyplýva, že 
úvery sa splácajú z bežných peňazí a bežné peniaze použijú na splácanie KO, tak 
nebudú peniaze na splátky úverov. Zákon hovorí jednoznačne, že sa nemá doplácať na 
KO a drobný stavebný odpad. Je o tom aj správa NKÚ, ktorá to vyčíta všetkým obciam, 



3 
 

že sa porušuje zákon. A táto kontrola bola robená v roku 2018. Sú pred rozhodnutím, či 
v rámci likvidácie KO zostanú na službe nadštandard, alebo prejdú na službu štandard, 
ktorá sa rovná sume 13,5 mil. Eur. Je to suma, ktorú vyberú na poplatkoch pri 
odpadoch. Požiadal vedúcu referátu, aby uviedla, aké opatrenia musí mesto prijať, aby 
sa deficit medzi príjmom a výdajom eliminoval.   

 
p. Kottferová, vedúca ref. ŽP a energetiky: Vysvetlila všeobecné podrobnosti - v mesiaci 

december bolo v MZ schválené VZN mesta Košice o nakladaní, kde sú na úvodnej 
strane vymenované povinnosti, ktoré musí mesto zabezpečiť na základe zákona o 
odpadoch a vykonávacích vyhlášok. Samozrejme je už tam zapracovaná aj nová 
povinnosť ohľadne nakladania s kuchynským bio odpadom. Zdôraznila, že vo všetkých 
formuláciách pri odpadovom hospodárstve Európskej únie a ich smerníc, sa uvádza 
jedná dôležitá zásada, že znečisťovateľ platí! Druhou zásadou je, že všetky náklady 
majú byť premietnuté v miestnom poplatku, tzn. že nielen základné povinnosti si má 
mesto zabezpečiť, ale tiež taký systém, na ktorý si vie vybrať financie. A tak, ako 
povedal p. primátor, v meste Košice v porovnaní s inými mestami, má mierne povedané 
nadštandardné podmienky pre obyvateľa, teda pôvodcu odpadu. Aj na rokovaniach MZ 
znelo, že obyvateľstvo to vníma tak, že sa mu ide zvýšiť poplatok a aké benefity občan 
bude z toho ešte mať, tak by sa mali všetci zamyslieť nad faktom, že za aký moment 
vedia v potravinách pri jednom nákupe minúť 5, resp. 6 Eur. Dodala, že tu je opačný 
problém – čo sa týka Kositu ceny za služby sa nezvyšovali od roku 2010, aj keď 
zmluvnom vzťahu, ktorý sa dodatkoval, táto povinnosť už tam bola. Teraz ich už 
dobehla predchádzajúca 13-ročná doba s tým, že paralelne sa zákon veľmi intenzívne 
menil. Slovensko je štátom Európskej únie a jednoducho aj na ministerstve a aj na 
rokovaní K8 si vypočuli, že občania budú za odpad platiť oveľa, oveľa viac. Mesto 
dostalo množstvo zákonných povinností, ktoré musí splniť. V súčasnosti len dobiehajú 
minulosť a tie benefity, ktoré obyvateľ má, už sú v nákladoch zahrnuté. Doposiaľ sa 
snažia zabezpečiť taký rozsah služieb, aby neboli mimo zákon. Rozsah služieb je už aj v 
oblasti čistoty. Uviedla, že vedia pristúpiť k eliminácií takej, že zo zákona o odpadoch 
sa má vykonávať jarné a jesenné upratovanie. Jarné sa už absolvovalo a vedia stiahnuť 
všetky veľkokapacitné kontajnery, ktoré sú rozmiestnené na území. Zberné dvory 
zredukujú a bude otvorený len jeden, a to v MČ Šaca, prestanú vykonávať to, čo je pod 
priestupkom, to je odpad vykladaný pri kontajneroch, resp. ich stanovíšť, ktorý sa mesto 
raz za 5 týždňov snaží vyniesť. Zároveň zdôraznila, že ak sa veci neschvália, budú 
musieť občanovi povedať, aby netvoril odpad v takom množstve, ako v súčasnosti. Iná 
cesta jednoducho nie je. Dodala, že mesto je limitované zákonom a súčasne platnou 
zmluvou. Predpokladá, že pri pozastavení vývozu toho objemného odpadu, bude to 
veľký problém. Zároveň uviedla, že pozastaviť nemôžu to klasické nakladanie s KO, 
teda klasický zber a prepravu, ale aj tu sa dajú zmeniť intervaly – frekvencie vývozu. 
A tieto úsporné opatrenia budú mať veľmi vážny dopad na čistotu územia, ktorá v 
súčasnosti je zazmluvnená. A treba tiež občanom hovoriť, že súčasný rozsah služieb 
treba aj zaplatiť, lebo to je už nadštandard.   

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďakovala p. Kottferovej za prezentáciu a uviedla, že 

odpad pri zavedení úsporných opatrení nezmizne. Bude sa kopiť ďalej a je proti 
znižovaniu kvality služieb. Informovala prítomných aj o rokovaní Rady ZMOS.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Uviedol, že v rámci čistoty a údržby, v centrálnej mestskej zóne 

(CMZ) v Starom Meste sa vyváža vrecový odpad 2x denne, čo je vysoko nadštandard, 
ale v rámci úsporných opatrení sa to bude musieť zredukovať na interval 3x do týždňa, 
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čo bude potom predstavovať službu štandard. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V súčasnosti obyvateľ mesta platí za odpad mesačne 

3,75 Eur, dôchodcovia platia 1,80 Eur na mesiac. Valorizácia je navrhovaná od roku 
2024 na sumu 5,32 Eur. A dodala, že v iných mestách občania platia poplatok nie raz za 
rok, ale v mesačných platbách. A to je na zamyslenie, či to nezaviesť aj v Košiciach. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Magistrát hľadá spôsob, aby poplatok občania nemuseli platiť 

v troch platbách, ale aby to dokázali rozbiť ideálne na 12 platieb. Dodal, že je tam 
nejaký legislatívny problém, ktorý sa rieši.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže riešenia sa hľadajú. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Po úsporných opatreniach, ktoré sú 

v pláne, zostane z 5-tich zberných dvorov iba jeden, a to v MČ Šaca. Frekvencia 
vývozov vo veľkých MČ sa zredukuje z troch vývozov do týždňa na dva vývozy. 
A v malých MČ je vývoz odpadu raz za týždeň. Opýtal sa, či sa to plánuje dať na raz za 
dva týždne?  

 
(pozn.: diskusia mimo záznam) 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Nebolo to povedané, takže v malých MČ 

sa plánuje v rámci úsporných opatrení vývoz odpadu dať na raz za 2 týždne. Ďalej sa 
v rámci úspory úplne zrušia veľkokapacitné kontajnery v počte 83 ks v rámci roka, tiež   
sa zruší čistenie kontajnerovísk. Preto skonštatoval, že ak sa toto všetko zavedie, dôjde 
k vytváraniu čiernych skládok a tie sa budú vytvárať hlavne v malých MČ z dôvodu ich 
logistiky, prístupu do lesa, rôznych zákutí. A zavedením týchto úsporných opatrení to 
najviac zasiahne malé MČ, ktorým sa územie bude znečisťovať. Opýtal sa, že kto bude 
čierne skládky likvidovať? Kto to bude financovať? A aká bude potom úspora financií? 
Preto ako starosta malej MČ je zásadne proti takýmto opatreniam, pretože sa vytvorí len 
obrovská záťaž na životné prostredie. Opýtal sa, aké uznesenie prijala komisia 
životného prostredia? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak sa nedohodnú, tak áno, mesto od 1. mája spúšťa úsporné 

opatrenia a áno ten efekt sa môže objaviť v potokoch, zákutiach, lesoparku, atď.. Ale 
skonštatoval, že ani to, akou cestou sa vybrali, nie je správne. Dodal, že GR Kositu p. 
Christenko povedal, že platí zákon zachovania energie, t.j. ak ročne sa Košiciam spáli 
55 tis. tón odpadu, tak s tým neurobia nič a zároveň, ak mesto nemá na to peniaze, 
nebude si služby objednávať. Ale dnešný status čistého mesto, lebo oproti iným 
metropolám v rámci Európy, sú Košice fakt čisté. Sú oveľa čistejšie, pretože riaditeľ 
MMK za posledných päť rokov urobil kus roboty a za tým im bude ľúto, za to prácou, 
aby sa Košice v rámci čistoty dostali tam, kde sú dnes. 

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Uviedla, že návrh zníženia frekvencie vývozu 

odpadu nepodporí, pretože v jej MČ je dnes poriadok, čistota. Dodala, že pri každom 
rozhodnutí, bude trpieť občan – či zvýšením poplatku alebo znížením frekvencie 
vývozu odpadu. Ale v tom druhom prípade, bude okrem občana trpieť aj životné 
prostredie, preto požiadala kolegov, aby podporili návrh na zvýšenie poplatku.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ako starostka veľkej MČ Nad jazerom, v prvom rade jej 
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ide o občana a o čistotu. Úspornými opatreniami v rámci odpadu sa opäť dostanú do 
situácie, kedy budú dennodenne riešiť sťažnosti a podnety, bude odpad hniť 
a premnožia sa potkany. Košice, čo sa týka čistoty nie sú vôbec na chvoste oproti iným 
mestám, lebo sa podarilo systém slušne nastaviť a je skôr za to, aby tento systém začali 
zlepšovať. Nemôžu sa báť prijať rozhodnutie, pretože to rozhodnutie je čistota 
a poriadok, zosúladenie so zákonom. Preto jej rozhodnutie je, že zahlasuje za zvýšenie 
poplatku, pretože to nie je o sociálnom aspekte, lebo o ten sa má starať štát. Starostovia 
– samosprávy sa o svojich občanov majú postarať, čo sa týka čistoty.  
Ukončila rozpravu a predniesla návrh na uznesenie: Rada starostov berie na vedomie 
informáciu primátora mesta Košice o rozsahu a dopade pripravovaných úsporných 
opatrení v súvislosti so zberom, prepravou, zhodnocovaním alebo zneškodňovaním 
komunálnych a drobných stavebných odpadov vzniknutých na území mesta. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 2 - za: 11, proti: 2 + 1 (p. Kovačevičová), zdržal sa: 1 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie nebolo schválené.  

- - - 
 
Bod č. 2  
Návrh zmien VZN mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady na území mesta Košice – zosúladenie poplatku za komunálne 
odpady so zákonom o odpadoch č. 79/2015 Z. z. § 81 ods. 12 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otvorila rozpravu. Nakoľko sa do rozpravy nikto 

neprihlásil, rozpravu uzavrela a predniesla návrh na uznesenie: Rada starostov 
v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť 
podľa predloženého návrhu materiál „Návrh zmien VZN mesta Košice č. 131 o 
miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta 
Košice – zosúladenie poplatku za komunálne odpady so zákonom o odpadoch 
č. 79/2015 Z. z. § 81 ods. 12.“ 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 3 - za: 15, proti: 3, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 
 
Bod č. 3  
Návrh programového rozpočtu mesta Košice na roky 2023 – 2025 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Na predchádzajúcej RS bola prednesená informatívna 

správa, ktorá hovorila o číslach a ako sú rozdelené podielové dane a jednotlivé kapitoly. 
Na mestskom zastupiteľstve bolo schválené uznesenie, že jednotlivé položky v rozpočte 
treba zoškrtať na úroveň minimálne 4 %. Pán primátor vytvoril pracovnú skupinu, 
zasadalo sa veľakrát a z úrovne magistrátu bola pripravená verzia zoškrtaného rozpočtu 
tak, aby jednotlivé kapitoly boli udržateľné a v súlade zo zákonom - navýšenie platov 
v školstve, elektrina, energie, atď.. Dodala, že zoškrtané boli aj MČ, ale škrtaním sa 
nešlo na úroveň 4 %, ale aby MČ dostali objem fin. prostriedkov na úrovni roku 2022, 
teda cez 12 mil. Eur plus 3,75 mil. Eur ako doplatok k 31.12.2022. Plus MČ budú 
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poukázane prostriedky za Ukrajinu. Dodala, že potom už bude na jednotlivých 
miestnych zastupiteľstvách, koľko percent z nich schvália mestu Košice. Miestne 
zastupiteľastvo MČ Sídl. KVP už v tejto veci zasadalo a schválilo 10 % zo sumy. Za 
svoju MČ Nad jazerom bude miestnym poslanom doporučovať schválenie financií tiež 
na úrovni 10 %. A ďalej sa uvidí, ako budú ostatné MČ postupovať, aby sa vytvoril 
sumár peňazí na dofinancovanie 5-tich malých MČ, a to konkrétne Džungľa, Lorinčík, 
Luník IX, Poľov a Šebastovce, ktoré za Ukrajinu nedostanú fin. prostriedky a bude im 
chýbať 40 tis., t.j. minimálne ten výpadok transferu. Ku tvorbe rozpočtu ešte podala 
informáciu, že i napriek škrtaniu, stále rozpočet nemal krytie bežných výdavkov a i keď 
veľmi ťažko to p. primátor prijímal, pracovná skupina došla k tomu, že sa bude musieť 
na prekrytie tohto nesúladu nevyrovnaného rozpočtu, ktorý sa nemôže v takej podobe 
predložiť, zobrať úver na bežné výdavky. Týmto úverom sa úverujú odpadky. V rámci 
určitých opatrení sa môže udiať, že mesto bude mať načerpaný kontokorent, ale v 
skutočnosti to nebude 3,8 milióna, lebo napr. navýšenými prostriedkami z dane 
z príjmov fyzických osôb sa suma úveru môže aj znížiť. Účtovne však úver v sume 3,8 
mil. Eur musí byť napísaný. Požiadala p. primátora o úvodné slová. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vyjadril sa ku malým mestským častiam a uviedol, že ako 

primátor vidí, že to dofinancovanie tam nie je v poriadku, tzn. že ak ostatné MČ pošlú 
akúkoľvek sumu mestu, je pripravený celú sumu preposlať podľa dohody, na ktorej sa 
dohodnú. Tá solidárnosť môže prejsť cez mesto alebo môžu solidárnosť  urobiť priamo 
aj samotné MČ. Ku tvorbe rozpočtu uviedol, že príjmovú časť rozpočtu nebudú vedieť 
dodržať, pretože vo februári, kedy definitívnu verziu rozpočtu predložili, tak v tom čase, 
tie čísla, ktoré dala Rada pre rozpočtovú zodpovednosť a ministerstvo financií, tie už 
dnes neplatia. Príjmy z podielových daní sú nafúknuté o viac ako 800 tis. Eur. Príjem na 
strane parkovania nedodržia, pretože bolo schválené neskôr. Riziká sú ešte stále čo sa 
týka nedaňových príjmov od spol. U.S.Steel a v položke komunálny odpad, preto 
skonštatoval, že príjem mesta je nafúknutý na úrovni 5 – 6 mil. Eur. A dnes už stráca 
ilúziu, že aj keď si mesto zoberie úver 14,9 mi. Eur, že vo finále na konci roka to bude 
menej. Nebude a stále budú chýbať príjmy. 
Dnes oznámil štátu, že mesto Košice je naozaj veľmi zle na tom, lebo faktom je, že sú 
na tom zle ako samospráva vôbec na Slovensku, pretože Košiciam naozaj štát nedožičí, 
lebo podielová daň na hlavu je nižšia ako v Prešove. Potrebuje vedieť, ako sa budú 
v rámci odpadov hýbať, pretože stále ešte uvažuje, že na mimoriadnom MZ vo štvrtok 
rozpočet nepredloží na schválenie, lebo nemôže si tieto riziká dovoliť. Ešte raz uviedol, 
že čo sa týka malých MČ, tak to, čo príde od ostatných MČ navyše, sa prerozdelí hlavne 
medzi 5 malých mestských častí, ktorým chýba najviac peňazí. 
 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ak počíta s financiami od MČ Sídl. KVP a Nad jazerom, 
už to je suma 60 tis. Eur. A ak sa ďalšie samosprávy na svojich zastupiteľstvách uznesú, 
tak v rámci solidarity by dokázali peniaze pre malé MČ vyskladať. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa p. primátora, kedy mesto 

Košice pošle podielové dane za tento mesiac mestských častiam?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Bolo pozastavené zasielanie podielových daní, pretože mesto 

nevie dodržať svoju dvanástinu. Začínajú prichádzať už faktúry v miliónoch, napr. za 
Slaneckú. Mesto šetrí na všetkých frontoch a čaká na závery z mimoriadnych 
zastupiteľstiev, aby sa vedelo rozhodnúť a zvoliť opatrenie. V piatok na krízovom štábe 
sa viedla debata o opatreniach a alternatívach – napr. škrtanie 10 % smerom ku MČ. 
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 p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Má tomu rozumieť tak, že v prípade, že 

sa dnes na mimoriadnom MZ neschváli odpad, tak najbližšie bude jedna dvanástina 
pokrátená ešte o 20 %? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Akceptoval politickú dohodu, že sa nebude miešať do 

ukrajinských peňazí, ktoré patria mestu Košice. Mesto Košice sa 15 rokov usiluje o to, 
aby malo prístup do databázy REGOB, i s mestom Bratislava. Ministerstvo vnútra 
dlhodobo túto vec odmieta. Na krízovom štábe v piatok definitívne ohlásil, že 1. májom 
mesto Košice končí s Ukrajincami a nebude sa o nich starať a uzavrie celý proces.   

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že treba mať na pamäti, že ak sa potápa 

mesto, potápajú sa i mestské časti.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Skôr, ako predniesol návrh na uznesenie, 

uviedol, že v rámci zverejneného rozpočtu MK na rok 2023 na stránke mesta sa v časti 
2 rozdelenie podielových daní z príjmov fyzických osôb medzi mestské časti uvažovalo 
o dvoch alternatívach. Prvá bola tá januárová, ktorá uvažovala, že podielové dane MČ 
budú poskytnuté vo výške 13.601.706 Eur. Následne v apríli po rôznych škrtoch, 
v percentách v rámci celého rozpočtu, došlo k návrhu, že mestským častiam budú 
poukázanie podielové dane rovnaké, aké boli poukázané v roku 2022 v rátane 
navýšenia, ktoré bolo na konci roka, čo predstavuje sumu 13.384.856 Eur. Táto suma je 
navrhnutá aj v rozpočte, ktorý je dnes predložený pred nich. Rozdielna suma, medzi 
januárovým návrhom a aprílovým predstavuje sumu 216.850 Eur pre všetky MČ, ale 
v skutočnosti to má dopad vo financiách na malé MČ vo výške mínus 221 tis. Eur. Preto 
predkladá návrh na úpravu prerozdelenia podielových daní, kde sa končené číslo 
13.384.856 Eur v rozpočte nemení, len sa mení to prerozdelenie na férovejšie. 
Spomenul, že samotný návrh bol spracovaný MČ Krásna a predkladá sa z dôvodov 
počtu obyvateľov, kde úbytok obyvateľov bol hlavne vo veľkých MČ, ďalej kvôli 
ukrajinským peniazom, kde zo sumy 6,6 mil. Eur takmer 80 % budú mať veľké MČ 
a v neposlednom rade aj preto, že malé MČ v zmysle štatútu vykonávajú všetky 
kompetencie. A dodal, že osvojil si návrh MČ Krásna, ktorá správne poznamenala, že 
ten nepomer doplácania malých MČ na veľké MČ je veľmi veľký. Návrh na uznesenie 
v písomnej forme odovzdal predsedníčke RS, ktorý bol zároveň aj všetkým prítomným 
písomne daný na stôl pred rokovaním Rady starostov. Zároveň požiadal kolegov 
o podporu návrhu.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Informovala členov RS, že tento materiál nebol včera 

finančnou komisiou schválený. Poznamenala, že návrh na uznesenie vidí dnes prvýkrát, 
preto sa nevie k nemu vyjadriť. Ale samozrejme, budú o tom návrhu na uznesenie, ako 
Rada starostov, hlasovať.  

 
p. Tomko, starosta MČ Košice – Krásna: Ohľadne prerozdelenia fin. prostriedkov 

pre jednotlivé mestské časti sa dozvedeli minulý týždeň v pondelok na finančnej 
komisii. A aby pochopili malé MČ uviedol, že ak malé MČ majú úbytok obyvateľov 
0,69 %, čo je 277 ľudí a mali by zaplatiť 221 tis. Eur a veľké MČ, ktoré majú úbytok 
10.400 obyvateľov budú ešte v pluse 5 tis. Eur. A toto zistenie bolo pre neho, ako 
starostu malej MČ, katastrofálne, preto sa pripravila analýza, ktorú predložil v tabuľke, 
ktorá bola predložená aj minulý týždeň na mestskom zastupiteľstve. Odporúča všetkým 
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starostom, aby túto tabuľku, ktorú si p. Krcho osvojil, aby tento kompromis prijali 
a schválili. 

 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Apeloval na kolegov starostov veľkých MČ, že by bol 

veľmi rád, keby sa s návrhom stotožnili a aby pochopili malé mestské časti, ktoré 
vykonávajú všetky kompetencie. Podľa jeho názoru, tá mínusová čiastka z položky pri 
malých MČ, by sa mala dostať do položky veľkých MČ a za tie prostriedky, ktoré im 
budú pridelené za Ukrajincov, by celú tú mínusovú čiastku mohli zniesť veľké MČ, 
pretože suma 200 tis. Eur nie je pre 8 MČ položkou, ktorá by sa ich dotkla.  

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Priblížil kolegom, v akej finančnej situácii sa MČ 

nachádza a čo svojim novým občanom, ktorých dnes už je celkom 1.200, nemôže 
poskytnúť. Zároveň zdôraznil, že peniaze nie sú majetkom mesta, resp. primátora, 
pretože v zmysle Štatútu mesta sa v prvej vete píše, že mesto Košice tvoria mestské 
časti. A mesto by sa malo zachovať férovo a úprimne závidí bratislavským kolegom, že 
na niektoré ich peniaze nemá dosah magistrát.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že tá reforma čo sa týka usporiadania 

mestských častí je v Košiciach nevyhnutá a budú sa musieť pobaviť aj o novele zákona 
mesta Košice, ktorú priniesol do NR p. Liba.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ním predložená tabuľka hovorí o tom, že 

malé mestské časti dostanú o niečo viac fin. prostriedkov, ako je navrhované 
predloženým a zverejneným návrhom rozpočtu. Ohľadne počtu obyvateľov 
v jednotlivých MČ vychádzal z údajov, ktoré štatistický úrad vykázal za predchádzajú 
rok.  

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Uviedol iba fakty, že čo sa týka 

podielových daní ako takých, je to asi prvýkrát, kedy táto hodnota nie je identická pri 
malých a veľkých MČ v rámci sumy ako takej. A táto diskusia nikam nevedie, pretože 
každý z nich má iný názor. Nie je celkom presvedčený o tom, že suma, ktorá bola pre 
jednu veľkú MČ prerátaná na 20 tis. Eur, že sa im tak ľahko stratí. Faktom je aj to, že 
18 % obyvateľov zastupuje 12 malých mestských častí a 82 % celého mesta zastupuje 8 
veľkých mestských častí. Mesto Bratislava má zapracované všetky podielové dane 
v štatúte a preto podľa jeho názoru je na čase sa tým zaoberať, aby si percentuálne 
určili, aký percentuálny počet podielových daní sa prerozdelí mestským častiam, lebo 
tento stav je neudržateľný a treba sa zaoberať už aj zlučovaním mestských častí. 

 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Reagoval na p. Babušíka a dodal, aby nezačínali 

novú tému, resp. aby sa samosprávnym kompetenciám venovali na samostatnej diskusii, 
a pri rozpočte to nezneužívali a nehovorili o proporčných hlasoch v mestskom 
zastupiteľstve, kde malé MČ zastupujú dvaja poslanci, lebo toto nie je korektné. A tejto 
téme sa určite musia pobaviť na samostatnom fóre. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ukončila rozpravu. Dala hlasovať o návrhu uznesenia, 

ktorý predložil p. Krcho, ako pozmeňujúci návrh prerozdelenia podielových daní na rok 
2023 pre jednotlivé MČ v celkovej sume 13.384.856 Eur, aby to Rada starostov 
odporučila mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu.  

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
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Hlasovanie č. 4 - za: 13, proti: 2, zdržali sa: 3 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie bolo schválené.  
 Predniesla návrh uznesenia ku programovému rozpočtu MK: Rada starostov 

v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť 
podľa predloženého návrhu materiál „Návrh programového rozpočtu mesta Košice 
na roky 2023 – 2025“. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 5 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 
 
Bod č. 4 
Prezentácia ku koncepcii polopodzemných kontajnerových stojísk zástupcami 
spoločnosti Kosit 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Privítala na rokovaní zástupcov spoločnosti Kosit, ktorí 

prítomným starostom odprezentovali koncepciu polopodzemných kontajnerových 
stojísk. 

 
p. Horkay, spol. Kosit: Predstavil koncepciu polopodzemných kontajnerov v meste Košice 

tak, ako to vidia z pohľadu spol. Kosit. V úvodnej fáze to je riešenie moderného 
odpadového hospodárstva, ktoré sa postupne presadzuje aj na území Slovenska. Je 
nepochybné, že riešenie polopodzemných kontajnerov je estetickejšie, funkčnejšie ako 
štandardné čierne alebo farebné nádoby na sídliskách. Spoločnosť Kosit zvažuje 
realizovať koncepciu v podobe takej, že rozsah státi je v počte 40 (hniezd). Táto 
realizácia by bola riešená v režime v súčasných zmluvných vzťahov bez toho, aby 
mesto vynakladalo v prvej fáze nejaké peňažné prostriedky na realizáciu takéhoto počtu 
státi.  

 
p. Šprinz, spol. Kosit: Tretinu, resp. až polovicu objemu, ktorá sa bude inštalovať do 

polopodzmených kontajnerov financuje NATUR-PACK a teda je potrebná súčinnosť 
mesta, mestských častí, spol. Kosit a samozrejme aj Natur-pack.  
V súčasnosti je v Košiciach celkom 1.311 ks kontajnerových stanovíšť, kde je 
umiestnených 8 tis. nádob, z toho menej ako polovica sú čierne nádoby a ostatné sú 
nádoby na papier, plasty, sklo a KBO (kuchynský bio odpad). Pod rôznymi 
legislatívnymi vplyvmi museli pridávať a uberať nádoby, zároveň veľmi dôležitá 
legislatívna zmena okrem KBO je aj minimálna – nulová donášková vzdialenosť, čo 
znamená, že cieľom je, aby každé polopodzemné kontajnerové stanovište malo všetky 
farby. A to sa pri nastavovaní riešení pri polopodzemných kontajnerov musí zohľadniť. 
Z ich skúseností si pripravili a navrhli dve riešenia, ktoré pracovne nazývajú malé 
a veľké stanovištia. Projektanti dostali úlohu, aby sa nové stanovištia pre polopodzemné 
kontajnery zmestili do priestoru 25 m2, aby sa nemuselo ísť do stavebných konaní 
a predstavujú tým pádom štvorcové rozmiestnenie 5 x 5 m alebo lineárne riešenie 8,1 x 
2,6 m v rátane obslužného chodníka. Väčšie stanovište bude obsahovať 2-krát čierne 
nádoby o veľkosti 5 m3 na komunálny odpad (KO), 1-krát kontajner na papier 
o veľkosti 5 m3, pretože to je aj odporúčané Natur-packom a kvôli nulovej donáškovej 
vzdialenosti toto stanovište bude obsahovať aj nádobu na platy, sklo a KBO. Menšie 
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stanovište bude obsahovať oproti väčšiemu o jednu čiernu nádobu menej. Ich 
odporúčania sú, aby sa v prvom rade začali riešiť v súčasnosti problémové 
kontajneroviská a tie, ktoré majú na jednom mieste uložených viac ako 10 nádob, ale 
samozrejme výber konkrétnych stanovíšť zostáva na Rade starostov, resp. na meste 
Košice.  
Z časového hľadiska pri súčinnosti všetkých zainteresovaných zložiek, v prípade, že 
v mesiaci máj dôjde na strane mesta k dohode, o ktoré kontajnerové stanovištia pôjde, 
z ich strany začnú hneď pracovať na štúdii realizovateľnosti – kontrola vlastníctva 
pozemkov, inžinierske siete, prístup techniky – následne sa návrhy postúpia do MZ, 
kedy by v mesiaci september mohli byť schválené a realizácia sa môže začať v mesiaci 
október – november tohto roku, pretože realizácia je veľmi rýchla a ide spravidla o 3 
týždne. Pre tie stanovištia, ktoré už MČ majú predpripravené, tieto stanovištia vedia 
spracovať okamžite a po schválení MZ v mesiaci jún sa realizácia stanovišťa ukončí 
najneskôr v septembri 2023. 
 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďakovala sa za prezentáciu a dodala, že okrem 
estetickosti nové polopodzemné kontajnerové stanovištia majú výhodu aj v tom, že sa 
odpad skladuje v zemi a nekysne, nezapácha a zabraňuje sa aj vyberačom odpadov sa 
tam dostať. Otvorila rozpravu. 
 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Opýtal sa, či na tieto projekty, sú kryté fin. prostriedky 
tak, aby každá MČ bola uspokojená? 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Je to ešte závislé od toho, ako bude doriešený rozpočet 

a poplatok za KO. Požiadal o reakciu p. riaditeľa MMK. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Uviedol, že tieto polopodzemné kontajnery sú spracovávané v duchu 

stratégie odpadového hospodárstva do roku 2035 a je to vlastne komplex opatrení, ktoré 
súvisia aj so zbernými dvormi, aj s centrálnymi kontajneroviskami, ale treba si 
uvedomiť, že všetko sa to odvíja od peňazí, pretože si to bude vyžadovať určité 
finančné náklady. Zároveň musí povedať a musia sa zhodnúť na jednej veci, že je 
potrebné vytvoriť kompaktné zoskupenia takýchto kontajnerovísk, kvôli fin. nákladom.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Podstatné je začať, aby zistili, čo to do MČ prinesie a cieľ 

by mal byť zásadný – zmena a zlepšenie poskytovania služieb obyvateľom v rámci 
odpadového hospodárstva. Priamou kontaktnou osobou za spol. Kosit, ktorá 
komunikuje priamo so starostami MČ, je pán Magula.  

 
p. Šprinz, spol. Kosit: Informoval členov Rady starostov, že všetky autá spol. Kosit sú 

vybavené GPS monitorovacím zariadením. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Doplnil, že mesto Košice, tým pádom, čo bolo zo strany Kosit 

povedané ku GPS monitorovacím zariadeniam, chce vyvrátiť tvrdenia, že zo strany 
mesta sa platia Kositu nejaké mŕtve výkony, nezrealizované výkony a pod.. Toto 
opakovane chce vyvrátiť, pretože každá faktúra je kontrolovaná z jednej strany – 
z druhej strany a musí byť podložená elektronickou stazkou a podpísanými výkonmi.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Požiadala ešte o reakciu ku zmene cien za posledných 12 

rokov. 
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p. Šprinz, spol. Kosit: Áno, je to pravda, že 12 rokov nebola cena upravovaná, pretože 
naposledy k úprave cien došlo v januári 2012, kedy bola nastavená cena za energetické 
zhodnotenie na úrovni 72 Eur bez DPH a táto cena platila do decembra minulého roku 
a pod vplyvom podmienok do roku 2021 sa s mestom dohodli, že sa prvýkrát uplatní 
inflačné navýšenie a stalo sa tak 1. januára 2023. Teda od januára 2012 od 1. januára 
2023 sa navýšili ceny o infláciu za roky 2021 a 2022. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďakovala sa hosťom za účasť a návštevu na Rade 

starostom, taktiež aj kolegom starostom a ukončila bod. 
- - - 

 
  



12 
 

Záver rokovania 
 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Lenka Kovačevičová vyhlásila 9. 
(mimoriadne) rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené a uviedla, že najbližšie 
sa stretnú 10. mája 2023. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 
 predsedníčka Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 16.05.2023 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

Ing. Anna Súkeníková ........................................................... podpísala dňa: 26.05.2023 
 
 
p. Monika Puzderová ............................................................ podpísala dňa: 26.05.2023 
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